
 

Referat fra møte i Økonomiforum 

Dato:   14.12.2023 

Sted:  TEAMS – digitalt møte 

Tid:  Kl. 09.00 – 11.30 

Til stede:  Vegard Bakken (Innlandet), Gaute Brattlie (Innlandet), Christian Tørriseng (AtB), 

Harald Eide (AKT), Hilde Bolsønes (Fram), Lene Løvfold (Østfold), Norunn Hilde Løland 

(Skyss), Roar Ulen (AtB), Silje Nerland Sættem (Fram), Terje Øen (Kolumbus), Torunn 

Ouff Olsen (Vestfold og Telemark) 

Dagsorden - agenda:  

Kl. 09.00 Velkommen ved Christian Tørriseng, AtB , leder av Økonomiforum 
 
 Kollektivtrafikkens Nøkkeltall v/Daniel Rees, Kollektivtrafikkforeningen, Jørgen 

Aarhaug og Fitwi Wolday, Transportøkonomisk institutt.  
 Oppdatering og fremdriftsplan på prosjektet. 

 
- Jørgen Aarhaug presenterte prosjektet. 
- Runde i møtet med innspill om å vurdere bl.a. om bil/kostnader for bilhold 

sammenliknet med kollektivtrafikk, utslippstall, billettpriser/pris på periode- og 
enkeltbilletter. 

- Ønske om at prosjektet kommer tilbake til Økonomiforum gjennom 
prosjektperioden.  

- Innspill og ideer til prosjektet sendes til Daniel Rees i Kollektivtrafikkforeningen 
og/eller Jørgen Aarhaug i TØI. 
 

 TEMA: Hvordan skilles mellom rutekjøp og administrasjon/felleskostnader i 
selskapene 

  Innledning v/Christian Tørriseng, AtB etterfulgt av diskusjon.  
 

Møteplan 2024 
Følgende ble besluttet. Sekretariatet sender ut innkallinger.  

• Onsdag 31. januar 
• Tirsdag 12. mars 
• Mandag 29. april 
• Tirsdag 18. juni 
• Tirsdag 22. oktober 
• Torsdag 12. desember 
• Fysisk: Lunsj til lunsj 17.-18. september. Sted ikke avklart. 



 

 
  Runde rundt bordet,  

• Status økonomi i de ulike selskapene/fylkeskommunene 
 

AKT 

• Passasjertall: 9,5 % vekst sammenliknet med 2019.  

• Inntekt: Lander på budsjett. Økte kostnader, men fikk økte overføringer fra 
fylkeskommunen.  

• Budsjett 2024: Har fått rammer som unngår rutekutt. Avhengig av 
byvekstavtale for å unngå kutt i 2025. 

 
Vestfold og Telemark 

• Passasjertall ligger omtrent på 2019-nivå. Vil legge til grunn et nytt nullpunkt 
som nye fylker fra 1.1.24 med 2023 som det nye basisåret. Planlegger for ca. 
2 % vekst i 2024. 

• Regnskap 2023, ligger an til ca. 23 mill. i merforbruk, også etter økte tilskudd 
underveis i året. Utfordrende budsjettsituasjon for 2024. Opprettholder 
inntil videre produksjonen.  

 
Rogaland 

• Resultat: Styrer mot underskudd for 2023. Dekkes inn med egenkapital.  

• Skal forhandle med Stavanger kommune om endelig kostnad for gratis buss-
forsøket. TØI-rapport har evaluert forsøket.  

• Antall reiser: Betydelig økning sammenliknet med 2019, økning på 20 % fra 
2022. Økte ruteproduksjonen under korona som følge av byvekstavtalen.  

• Budsjett: Fylkestinget har vedtatt gjeninnføring av betaling på ferger, for å 
unngå kutt i ruteproduksjonen. Beslutningen har skapt debatt. Innebærer at 
ruteproduksjonen i hovedsak videreføres i 2024. 

 
Skyss 

• Resultat: Styrer mot underskudd for 2023. Får dekket inn av 
fylkeskommunen. 

• Budsjett 2024 har vært het politisk potet. Adm. la på bestilling frem forslag til 
kutt på 100 mill. i kollektivtransporten, og 6 % takstøkning. Politikerne 
avblåste omtrent alle kuttene som ble foreslått, og det blir ikke kutt i 
ruteproduksjonen, dekkes inn med div. fondsmidler. Vedtok også innføring 
av fleksible billetter etter modell av Ruter Reis. Takstøkning gjennomføres. 

• Utfordring med elektrifisering av særlig hurtigbåter, som medfører store 
kostnader, og usikkerhet knytt til statlig støtte av merkostnaden ved 
teknologiskifte. 

 
Fram 

• Resultat: Har stort sett fått kompensert for kostnadsøkninger/merforbruk jf. 
indeksene.  

• Antall passasjerer 2023 ligger omtrent på 2019-nivå.  



 

• Dedikert ressurs har fulgt opp vedtak og økonomi på tilrettelagt skoleskyss, 
samt sett på samkjøring. Noe som har gitt store innsparinger.  

• Ny sonestruktur fra 1. november, fra over 550 til 7 soner. Overgangen har 
gått veldig bra. Inntektene ligger på nivå med tidligere. 

• Budsjett 2024: Blir et krevende år. Vedtatt ytterligere innsparingskrav på 1,7 
% for 2024, tilsvarende 45 mill. i helårsvirkning på samferdselsområdet.  

• Store utfordringer og usikkerhet knyttet til kostnader rundt evt. krav om 
nullutslipps hurtigbåt og ferge. 

 
AtB 

• God passasjer- og inntektsvekst i løpet av høsten. Ca. 17 % så langt i økt 
passasjervekst i Miljøpakkeområdet sammenliknet med 2022. Har fått ekstra 
tilskudd fra fylkeskommunen. Ender med resultat omtrent i balanse. 

• Stor utfordring med individuelt tilpasset skoleskyss, store kostnadsøkninger 
bl.a. på grunn av lite konkurranse i leverandørmarkedet. 

• Budsjett 2024: Ligger an til å lande budsjett uten kutt i ruteproduksjonen, 
fylkeskommunen har hentet penger i fond etc., men gjenstår fortsatt 
avklaringer i Miljøpakken senere i vinter. 

• Inn mot 2025 skal flere kostbare fergekontrakter fases inn. Har fått lovnader 
så langt om at merkostnader skal kompenseres.  

 

Eventuelt 
 
Kl. 11.30  Slutt 


